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Van: NVWK secretariaat <info@nvwk.nl>

Verzonden: zondag 12 november 2023 22:42

Aan: Griffie Krimpenerwaard; Info Krimpenerwaard

CC: werkgroepro@nvwk.nl; 'Jaap Graveland  NVWK'; 'Marije Willems'

Onderwerp: Inbreng NVWK over Nota Dierenwelzijn

Bijlagen: 20231111_025_aanKriWa_RV_en_Nota_Dierenwelzijn.pdf

L.S., 

Met verwijzing naar onze eerdere reacfie op het concept van de Nota Dierenwelzijn 2024-2027 hechten wij eraan 
ook te reageren op de Nota zoals ze nu aan de Raad wordt aangeboden. 
Wij realiseren ons dat wij last minute reageren, maar verzoeken u nieftemin onze brief door te geleiden naar de 
leden van de commissie SBBV en naar de leden van de Raad. 

Met vriendelijke groet,   
Frans van der Storm 
secretaris NVWK 
0655 812250 



 

 
Gemeente Krimpenerwaard 
Aan de raadscommissie SBBV en aan de gemeenteraad 
Postbus 51 
2820 AB  STOLWIJK 
 
 
 
Datum  Berkenwoude, 10 november 2023 
Ons kenmerk 2023_025 
Betreft  Raadsvoorstel en Nota Dierenwelzijn 2024-2027 
 
 
 
Geachte raadscommissie, geachte gemeenteraad, 
 
De Natuur- en Vogelwerkgroep Krimpenerwaard is betrokken geweest bij de voorbereiding van de 
Nota Dierenwelzijn 2024-2027.  
In reactie op de conceptversie van de Nota hebben wij erop aangedrongen om de versie 2024-2027 
concreter en meer ambitieus te maken. Lezen we de derde alinea in de inleiding van de nieuwe nota, 
dan biedt dat perspectief op concreet en ambitieus. Echter de uitwerking kan ons niet echt bekoren: 
de uitwerking naar concreet beleid, respectievelijk anticiperen op aankomende wetgeving van het 
Rijk blijft dunnetjes. Met nauwelijks extra inspanning kan zoveel meer. Hieronder gaan we daarop in. 
 
Welzijn van staldieren bij calamiteiten 
In de Nota wordt gemeld dat de invoering van een jaarlijkse brandveiligheidskeuring door de minister 
van LNV is uitgesteld. Verder zegt de Nota dat de gemeente de RVO-subsidieregeling voor 
bovenwettelijke investeringen in stallen, gericht op vergroten van dierenwelzijn en verbeteren van 
de brandveiligheid onder de aandacht bij de agrarische organisaties brengt.  Op zich mooi, echter we 
nemen toch aan dat de agrariërs daar al dan niet via LTO al van op de hoogte zijn. 
Onze opmerking om vooruitlopend op de invoering van de jaarlijkse brandveiligheidskeuring al 
aandacht te vragen voor het regelmatig (laten) verwijderen van stofnesten aan en rond elektrische 
installaties in stallen is onvoldoende verwerkt. Ook zonder wettelijke verplichting kan bij 
bedrijfsbezoeken aandacht worden gegeven aan brandveiligheid. 
 
Landbouwdieren 
Wij zijn sterk voorstander van zoveel mogelijk beweiding, vanuit dierenwelzijn en reductie ammoniak 
(mest en poep blijven gescheiden in wei, dus veel minder ammoniakuitstoot dan in de stal). Met 
nadruk zeggen we zoveel mogelijk, want de dreiging van hittestress van vee op topzomerse dagen 
moet je willen voorkomen. 
In zijn Verzamelbrief Dierenwelzijn van 26 oktober 2023 gaat de minister van LNV in op bescherming 
van dieren in de wei. De bedoeling is om te komen tot een handreiking over beschutting in de  



 

weiden voor gemeentes en provincies. Gaan we wachten op die handreiking of gaan we ermee aan 
de slag, bijvoorbeeld door bomen langs en/of in weidepercelen te handhaven. 
 
Natuurinclusief bouwen én renoveren, in álle vastgoed 
Het zal u vast niet ontgaan zijn dat de NVWK veel waarde hecht aan natuurinclusief bouwen en 
renoveren. De nota (pagina 9/10) beperkt zich echter tot verwijzen naar een wijziging in het 
Bouwbesluit bouwwerken leefomgeving 2024. Waarom niet ook natuurinclusie renoveren 
meegenomen, wat nu nog meer van belang is door de recente uitspraak van de Raad van State (2 
augustus 2023, ECLI:NL:RVS:2023:2969) over woningisolatie en vleermuisonderzoek. De Nota 
dierenwelzijn krijgt meerwaarde door adequaat te reageren op de gevolgen van deze uitspraak voor 
de isolatiepraktijk in de gemeente. Daarnaast bevelen wij aan natuurinclusief bouwen /- renoveren 
op te nemen in de prestatieafspraken met de woningbouwverenigingen. En wij zien graag dat 
soortgelijke afspraken ook met projectontwikkelaars worden gemaakt, vooruitlopend op de 
inwerkingtreding van de wijziging van het Bouwbesluit. 
 
Wij zien het als positief dat prestatieafspraken over natuurinclusief bouwen met 
woningbouwverenigingen worden gemaakt. Wij missen echter de ambitie om via de 
stedenbouwkundige randvoorwaarden tot soortgelijke arrangementen te komen met particuliere 
vastgoedontwikkelaars. 
In de nota is opgenomen dat de gemeente de ontwikkelingen volgt rondom de bescherming van 
vogels en vleermuizen bij grootschalige renovatie of isolatie van woningen. Dat is natuurlijk mooi; 
maar waartoe leidt het volgen? Wat gaan vogels en vleermuizen er in de praktijk van merken? Wat 
gaan ontwikkelaars en eigenaren van vastgoed daarvan ervaren, wat gaat de burger beleven?  
Wat zijn de zijn de gevolgen van de genoemde uitspraak van de Afdeling bestuursrechtspraak van de 
Raad van State voor de isolatiepraktijk (zowel voor grote projecten als voor die ene woning)? 
 
Beetje hulp bij de paddentrek 
De gemeente wil de mogelijkheid onderzoeken van uitklimstrips in de kolken op de wegen die in de 
routes van de paddentrek liggen. Wat let de gemeente om zulke strips gewoon aan te brengen? En, 
nog effectiever, waarom niet meewerken aan het op gezette tijden afsluiten van dat beperkte aantal 
wegen, tijdens de paddentrek. Er zijn vrijwilligers die zich daarvoor inzetten, er zijn gemeenten die 
volop meewerken aan zulke korte afsluitingen (doorgaans in de avonduren). Voor andere doelen, die 
ook bijdragen aan de kwaliteit van leven, kunnen wegen ook worden afgesloten. 
 
Wat kan verder bijdragen aan dierenwelzijn? 
Zonder volledig te zijn een opsomming van onderwerpen die we in de Nota Dierenwelzijn missen. 
Het gaat - zonder vooralsnog voor of tegen te zijn - allereerst om het benoemen van die 
onderwerpen: 
 
- vuurwerkverbod / vuurwerkvrije zones; 
- hengelverbod in vogelbroedgebieden tijdens het broedseizoen; 
- puppy opvoedcursus voor honden; 
 



 

 
- handhaving hondenlosloopgebieden; neem de aanbevelingen van de Werkgroep Hulp 
  inbeslaggenomen Honden en de RDA bij bijtincidenten op in de APV; 
- handhaving op loslopende honden in en bij het Loetbos, dit in verband met het toenemende risico  
dat reeën de N210 op vluchten en worden aangereden door auto’s 
- tegengaan laagvliegen gemotoriseerde paragliders en kleine vliegtuigen 
- dierenwelzijnstaken BOA’s; 
- zijn dieren opgenomen in draaiboek hulpdiensten en in rampenplan van de gemeente (met 
  inbegrip van evacuatie van dieren)? 
- financiële ondersteuning minderdraagkrachtigen; verwijzing naar voedselbank dieren; 
  vergoeding noodzakelijke medische kosten voor dieren; 
 
Communicatie  
Op welke manier bevordert de gemeente bewustwording van inwoners en opdrachtgevers van 
dierenwelzijn?  
De Nota biedt geen inzicht hoe de gemeente bewustwording bevordert van inwoners en 
opdrachtgevers van dierenwelzijn. 
 
Actielijst - Raadsinformatiebrief 
Wij stellen voor een actielijst in de Nota op te nemen. Zo’n actielijst geeft inzicht in de te 
ondernemen acties en vergemakkelijkt periodieke rapportage over de uitvoering aan de raad door 
middel van een RIB. 
 
Wij verzoeken u onze bemerkingen en suggesties te betrekken bij de behandeling van en 
besluitneming over de Nota Dierenwelzijn 2024-2027.  
 
 
Namens de NVWK 
Met vriendelijke groet,  

 

Frans van der Storm,       
secretaris NVWK  
 




